

Title (en)
Seating furniture with adjustable headrest

Title (de)
Sitzmöbel mit lageveränderlicher Kopfstütze

Title (fr)
Meuble d'assise doté d'un appui-tête à position variable

Publication
EP 2198752 A1 20100623 (DE)

Application
EP 09015235 A 20091209

Priority
DE 202008016813 U 20081219

Abstract (en)
The furniture (1) has a backrest (3) including a pivotable head section (4) at an upper end of the backrest. The head section is connected with the backrest over a rotatable mechanism (8), and is reversed from a lying position into a standing position. The rotatable mechanism is covered in the lying and standing positions of the head section by side parts (5), rear part (6), backrest and the head section. The side parts, rear part and backrest exhibit a uniform height with the lying position.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Sitzmöbel (1) mit Seitenteilen (5), einem Rückenteil (6) und mit einer Rückenlehne (3), die an ihrem oberen Ende ein schwenkbares Kopfteil (4) aufweist. Das mit der Rückenlehne (3) über eine Schwenkmechanik (8) verbunden ist und von einer liegenden Lage in eine stehende Lage und umgekehrt schwenkbar ist. Die Erfindung schlägt vor, bei dem Sitzmöbel (1), bei dem das Kopfteil (4) die Rückenlehne (3) bei aufgerichtetem Kopfteil (4) nach oben verlängert, die Schwenkmechanik (8) derart auszubilden, dass sie in der liegenden und in der stehenden Lage des Kopfteils (4) von den Seitenteilen (5), dem Rückenteil (6), der Rückenlehne (3) und dem Kopfteil (4) verdeckt ist.

IPC 8 full level
A47C 7/36 (2006.01)

CPC (source: EP)
A47C 7/36 (2013.01); **A47C 7/402** (2013.01)

Citation (applicant)
DE 8904775 U1 19890524

Citation (search report)

- [A] EP 1306032 A2 20030502 - CASADESUS Y CABRERO S A [ES]
- [A] DE 8904775 U1 19890524
- [A] DE 202004013904 U1 20041118 - SICHELSCHMIDT STANZWERK [DE]
- [A] DE 202005020080 U1 20060216 - SICHELSCHMIDT STANZWERK [DE]

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
AL BA RS

DOCDB simple family (publication)
DE 202008016813 U1 20090326; EP 2198752 A1 20100623

DOCDB simple family (application)
DE 202008016813 U 20081219; EP 09015235 A 20091209